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جوادی: سرخابی ها برای بازی در  
ورزشگاه تختی باید پول بدهند

مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران گفت: 
زیادی  خدمات  پرسپولیس  و  استقلال  به 
داده ایم و ورزشگاه های امام رضا و شهید کاظمی 
از خدمات ما است. علی جوادی وی درباره 
شرایط ورزشگاه تختی عنوان کرد: اینکه این 
ورزشگاه بخواهد به اول لیگ برسد، ما یک 
شرایط موجود داریم و یک شرایط مطلوب. 
که فدراسیون  شرایط مطلوب چیزی است 
فوتبال در بین سایر گزینه ها اعلام می کند که 
اینجا باید استانداردهای لازم را داشته باشد. 
با توجه به اینکه ورزشگاه آزادی در جریان 
بازسازی است و به سه، چهار هفته نخست در 
فصل جدید لیگ برتر نمی رسد و اواخر شهریور 
به مدار خدمت رسانی برمی گردد، نسبت به 
کید و تایید تمام  گزینه های موجود که مورد تا
مراجع ذیصلاح وجود دارد، باید همکاری کنیم. 
سازمان لیگ هم باید استانداردهایش را با 
شرایط موجود تطبیق بدهد و هم اینکه ما باید 
تلاش مان را بیشتر کنیم. تختی تا الان اعتبار 

ناچیزی داشته است.

ویژه

یک حفره عظیم به عرض 30 متر و 
عمق تقریباً 10 متر بخشی از زمین 
فوتبال در شهر آلتون آمریکا در 

ایلینوی را بلعید. 

کمپانی نایکی از خطای نیکلاس 
گونزالس، مهاجم تیم ملی آرژانتین، 
در بازی با شیلی برای پوستر تبلیغاتی 

جدیدش استفاده کرده است. 

علی دایی که پنجمین سال 
دوری از فوتبال را پشت سر 
می گذارد، میزبان مهدی تارتار 

و محمد نوری بود. 

ت
شــ

س نو
        میزبان   حفره تبلیغاتعک

گفتوگو

احمد جمشیدیان هافبک سابق استقلال در 
خصوص شرایط تیم آبی پوش پایتخت قبل از 

شروع فصل جدید رقابت ها صحبت کرد. 
   درباره شرایط استقلال برای فصل بعدی 

فوتبال چه نظری دارید؟
 استقلال فصل قبل از زمان نقل و انتقالات 
دچار چالش های بسیار بزرگی بود. با این وجود 
نتایجی که این تیم گرفت فراتر از حد انتظار بود، 
البته به شیوه بازی این تیم کاری ندارم و برای 
همین فوتبال بد و حواشی این را کنار می گذارم. 
درست است که نهایتاً قهرمان نشد ولی امتیازاتی 
که در طول فصل جمع کرد با توجه به ظرفیتی که 
تیم داشت، فراتر از حد انتظار بود. تنها مسئله 
پرسپولیسی بود که تیم بهتری بود، یک امتیاز 
بیشتر کسب کرد و قهرمانی را از استقلال گرفت. 
وقتی تیم جواد نکونام رکورد کسب امتیاز را برای 
نایب قهرمان لیگ شکست به این معنا بود 
که امتیازات او از برخی قهرمانان ادوار گذشته 
گر پرسپولیس آن امتیاز  هم بالاتر بود و قطعاً ا
بیشتر را نداشت قهرمانی برای استقلال بود. 
حالا به بحث انتقادات به تیم جواد نکونام 
می رسیم که به جا و درست است. هنوز اعتقاد 
دارم جواد نکونام در ارتباط با رسانه، فدراسیون 
فوتبال، همتایان خود در دیگر تیم ها و کلاً رفتار 
بیرون از زمین با مخاطبان مشکل دارد. یکی 
از بزرگ ترین مشکلات استقلال فصل قبل، 
خبری  نشست های  به  نکونام  جواد  نرفتن 
قبل و بعد از مسابقه بود. جایگزین هایی که به 
جای نکونام می رفتند اصلاً مناسب صحبت در 
نشست خبری نبودند. برای باشگاه بزرگی مثل 
استقلال، صحبت هایی که در نشست قبل و 
بعد از بازی مطرح می شود، صحبت میلیون ها 

آدم خواهد شد. 
   موافق حضور نکونام در فصل بعد روی 

نیمکت استقلال هستید؟
 برای این فصل موافق تمدید قرارداد جواد 
نکونام بودم به این دلیل که مربی داخلی که 
بخواهد جای او سرمربی شود بدون تعارف وجود 
ندارد، سرمربیان خارجی هم مانند هندوانه 

نبریده هستند. 

جمشیدیان:  
 سرمربیان خارجی
 هم مانند هندوانه 

نبریده هستند

ساره جوانمردی: ورزش ما  
رو به افول است

ایسنا: قهرمان رشته تیراندازی پارالمپیک 
کیفیت خوبی در حال  توکیو گفت: اردوها با 
برگزاری است و امیدوارم به بهترین نتیجه در 
پارالمپیک پاریس برسم. ساره جوانمردی در 
حاشیه حضور جامعه ورزش در انتخابات ریاست 
جمهوری، گفت: فکر می کنم جامعه ورزش ما 
مقداری رو به افول رفته است. دوست داریم 
همچنان با قدرت رو به جلو برویم. امیدوارم هر 
کسی که رئیس جمهور می شود بتواند گزینه هایی 
ورزشکاران  برای  آینده  ماه  دو  یکی  برای  را 
مشخص کند تا به نتیجه گیری آنها در پارالمپیک 
کمک کند. امیدوارم رئیس جمهور بعدی بتواند 
تحول بزرگی را در ورزش ما ایجاد کند. دارنده 
مدال طلای پارالمپیک توکیو در رشته تیراندازی، 
افزود: حضور در انتخابات یک وظیفه ملی است 
کنیم.  تا بتوانیم به انتخاب فرد اصلح کمک 
ورزش ما رو به افول است و باید با انگیزه مضاعف 
برای ورزش کار اساسی صورت گیرد. امیدوارم 
فردی که انتخاب می شود ورزش دوست باشد 
و بهترین ها را برای ورزش ما رقم بزند. وی درباره 
پیش بینی خود از عملکرد کاروان تیراندازی ایران 
در پارالمپیک پاریس گفت: دو ماه تا پارالمپیک 
زمان داریم . در حال برگزاری اردوها هستیم که با 
قدرت و کیفیت در حال برگزاری است. ان شاءا... 
تا آن زمان به اوج آمادگی برسیم و بهترین ها 
در پارالمپیک اتفاق بیفتد. جوانمردی درباره 
وضعیت خود نیز گفت: همه چیز خوب و نرمال 
است. منتظر فشنگ خفیف ۵۰ متر هستیم 
تا ببینیم وضعیت رکوردهایمان چطور است، 
که با این فشنگ ها که در حال تمرین هستیم  چرا

نمی شود وضعیت را سنجید. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه استقلال قصد دارد در روزهای آینده 
خود  جدید  خریدهای  و  بازیکن  چند  قرارداد  تمدید  از 
رونمایی کند. باشگاه استقلال در روزهای نقل وانتقالات طبق 
درخواست جواد نکونام سراغ بازیکنانی رفت که قراردادشان 
به پایان رسیده بود. روزبه چشمی، ابوالفضل جلالی، صالح 
حردانی، آرمین سهرابیان و مهرداد محمدی از جمله این 
کرد. سهرابیان  کره  که باشگاه با آنها مذا بازیکنان بودند 
قراردادش را با استقلال دو سال دیگر تمدید کرده و سایر 
بازیکنان نیز قرار است در هفته آینده با حضور در باشگاه 
قرارداد خود را تمدید کنند. درباره نفرات جدید تا این لحظه 
با محمدحسین اسلامی، بازیکن ذوب آهن اصفهان توافقات 
گر مشکلی پیش نیاید، از این بازیکن در  اولیه انجام شده و ا
، مهاجم  هفته آینده رونمایی خواهد شد. جواد آقایی پور
فصل گذشته استقلال خوزستان یکی از بازیکنان مدنظر 
استقلال است اما این بازیکن با پیشنهادی از لیگ روسیه 
روبه رو شده و به مشتریانش از جمله استقلال گفته که در 
کرات با آنها می نشیند.  صورت عدم انتقال به روسیه پای مذا
میلاد زکی پور و محمد کریمی دو بازیکن سپاهان نیز پای 
کرات با استقلال نشسته اند که زکی پور با این باشگاه به  مذا

توافق اولیه رسیده است. 

بیــنالمــلل
کیپ، دیدیه دشان سرمربی فرانسه به  گزارش ا   به 
اطرافیانش گفته که به توانایی اولیویه ژیرو مهاجم تیمش 
برای تقویت تیم اعتقادی ندارد. ضمن اینکه خود ژیرو هم 
نمی خواهد تلاش کند تا بازی خود را بهتر کند. ژیرو در سه 
بازی یورو ۲۰۲۴ شرکت کرد اما هر بار در نیمه دوم به عنوان 
بازیکن تعویضی به میدان رفت و هیچ اقدام موثری از خود 
نشان نداد. او پیش از این اعلام کرده بود که در پایان یورو 
کرد. اولیویه  ۲۰۲۴ از تیم ملی فرانسه خداحافظی خواهد 
ژیروی ۳۷ ساله با ۵۷ گل بهترین گلزن تاریخ فرانسه است. 
او سه سال گذشته را در میلان گذرانده و سال ۲۰۲۲ همراه 
روسونری، به قهرمانی در سری آ رسید. ژیرو در فصل قبل با ۱۲ 
گل در ۲۵ بازی لیگ درخشش خوبی داشت و از فصل جدید 

در آمریکا بازی خواهد کرد. 
 تیم ملی فوتبال کرواسی یک تساوی تلخ و ناامید کننده 
گردان دالیچ در  را برابر ایتالیا به دست آورد و در حالی که شا
آستانه یک پیروزی شیرین و تاریخی برابر ایتالیا بودند، گل 
تساوی را در دقیقه ۹۸ دریافت کردند تا در نهایت با دو امتیاز 
از دور رقابت ها کنار بروند. ماریان کوستیچ، رئیس فدراسیون 
فوتبال کرواسی گفت که زلاتکو دالیچ پس از یورو ۲۰۲۴ به 
عنوان سرمربی تیم ملی این کشور باقی خواهد ماند. نکته 
دیگر از تیم کرواسی اینکه لوکا مودریچ کهنه کار که بازوبند 
کاپیتانی تیم ملی کرواسی را بر عهده دارد، احتمالا آخرین 
تورنمنت مهم دوران حرفه ای اش را در یورو ۲۰۲۴ تجربه کرد. 

سعید معروف می آمد المپیکی می شدیم 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

کارشناس والیبال معتقد است سرمربی 
آینده تیم ملی در صورتی می تواند موفق 
باشد که در تیم باشگاهی فعالیت نداشته 
باشد. فرهاد نفرزاده در مورد اینکه چه 
از  تیم ملی  تا  بگیرد  صورت  باید  اقدامی 
ج شود، به ایسنا گفت:  شرایط کنونی خار
مسئولان فدراسیون والیبال باید از الان 
برنامه ریزی خوبی را برای آینده تیم ملی 
داشته باشند که هدف آن المپیک ۲۰۲۸ 
لس آنجلس باشد. در این میان نباید سطح 
والیبالمان را با سطح والیبال تیم های آسیا 
گره بزنیم. البته ژاپن از این قاعده مستثنی 
است، اما برنامه  ما باید جهانی باشد تا 
دوباره به جایگاه مان بین ۱۰ کشور برتر دنیا 

برگردیم. او در مورد انتخاب سرمربی برای 
تیم ملی بیان کرد: سرمربی ایرانی یا خارجی 
خیلی تفاوت عمده ای ندارد، بلکه نحوه 
گر  و چگونگی بکارگیری مربی مهم است. ا
قرار باشد مربی در سطح باشگاهی هم 
تیمداری کند، نمی تواند به والیبال ملی 
ما کمک کند. ما باید یک مربی را انتخاب 
کنیم که طی ۱۲ ماه در اختیار تیم ملی باشد 
تیم  آماده سازی  صرف  فقط  را  وقتش  و 
کنش به اینکه تیم ملی  کند. نفرزاده در وا
سابقه کار با مربی ایرانی هم داشته و نتیجه 
مربی  این  گفت:  است،  نگرفته  مطلوبی 
نه؟  یا  باشگاه فعالیت داشت  ایرانی در 
مربی ملی با حضور در باشگاه نمی تواند 

کمک بکند. بهروز عطایی از مربیان خوب 
ما بود. فرقی ندارد کدام مربی خوب ایرانی 
گر در باشگاه فعالیت  سرمربی ملی باشد، ا
کند، توان کمک به تیم ملی را ندارد. مربی 
نباشد،  ایران  در  ۶ ماه  گر  ا خارجی هم 
کمکی به ما بکند. او در مورد  نمی تواند 
بحث جوانگرایی در تیم ملی گفت: تمام 
تیم های بزرگ دنیا منهای ایتالیا که جوانان 
باتجربه ای دارد، بازیکنان باتجربه دارند. به 
ک عمل  همین جهت سن در والیبال ملا
نیست بلکه توانمندی بازیکن تعیین کننده 
گر کمی عقلانیت به کار می بستیم  است. ا
و از سعید معروف، محمد موسوی و دیگر 
خوبی  جوانان  کنار  در  سرمایه هایمان 

که داریم، استفاده می کردیم الان یکی از 
کارشناس  تیم های المپیکی بودیم. این 
کنش به اینکه سعید معروف  والیبال در وا
خودش نمی خواست دیگر بازی کند، بیان 
کرد: با شرایطی که در تیم ملی برایش اتفاق 
افتاد، معلوم است که راضی نیست. ندیدید 
که با چشمان اشکبار از تیم ملی رفت و چه 
اهانت هایی به او شد. او در پاسخ به این 
گر سعید معروف بیاید پس چه  سوال که ا
اد باز می شود،  زمانی جا برای عرشیا به نژ
اد باید آنقدر تلاش کند   گفت: عرشیا به نژ
که از سعید معروف بهتر شود. او باید رقابت 
کند که خوب شود نه اینکه سعید معروف را 

کنار بگذاریم تا او خوب شود. 

حسن روشن پیشکسوت باشگاه استقلال 
گفت: باشگاه استقلال باید به سمت بازیکن سازی 
کادمی برود تا به جای بریزوبپاش و  و توجه به آ
کادمی  دلالی و خرید بازیکنان گران، بازیکنان از آ

به باشگاه برسند. 
   حفظ نکونام 

حسن روشن در گفت وگو با میزان، با اشاره 
به اینکه حفظ نکونام در وضعیت فعلی اقدام 
مثبتی است، اظهار داشت: با توجه به وضعیتی 
که باشگاه استقلال دارد و با توجه به اینکه جواد 
نکونام با استقلال هنوز قرارداد دارد و خروج او 
از لحاظ مالی به نفع باشگاه نیست، بهتر بود در 
شرایط کنونی نکونام حفظ شود. البته او فصل 
گذشته آنطور که می گویند آنچنان هم نتایج بدی 
نگرفت. استقلال نایب قهرمان شد. وی ادامه 
داد: بدون تعارف مخلص تمام این بازیکنان 
هستم! درست است قهرمان نشدند، اما به هر 
حال خیلی زحمت کشیدند و تمام توانشان را پای 
تیم گذاشتند، اما به هر حال فوتبال است دیگر. 
گر نکونام در باشگاه بماند و مسئولان باشگاه  ا

تمام خواسته های وی را تامین کنند، کار او فصل 
گر از امسال  آینده بسیار سنگین تر خواهد شد. ا
بهتر نتیجه نگیرد برای وی گران تمام می شود و 

گر ماند موفق باشد.  امیدواریم در سال جدید ا
   مهدی قائدی 

با  رابطه  در  استقلال  باشگاه  پیشکسوت 
پرسش خبرنگار میزان مبنی بر شایعات خرید 
مهدی قایدی و دیگر بازیکنان سابق باشگاه 
کنش نشان داد و گفت: من اصلاً موافق خرید  وا
که  بازیکنی  یا  گزینه  بازیکن نیستم؛ حالا هر 
صحبتش در فضای خبری و مجازی پیچیده 
کادمی  می شود. باید یک بار برای همیشه به آ
کادمی یک  باشگاه استقلال توجه کافی شود. آ
تولیدی تمام عیار است و هزینه های گزاف خرید 
بازیکن و دلالی های آن را نیز در پی ندارد. روشن 
کنون فقر بازیکن در کشور  با بیان اینکه ما هم ا
داریم، عنوان کرد: یکسری از بازیکنان هم آنقدر 
پول می گیرند که اشباع هستند و در خارج از کشور 
بازی می کنند، اما نباید فقر بازیکن را با بریز و بپاش 
کادمی  و هزینه های گزاف پوشش دهیم و باید به آ

کنیم، زیرا بازیکنان خوبی  باشگاه اطمینان 
در آن جا پرورش یافته شده که خیلی از آن ها از 
کادمی خارج شدند. باشگاه تاج در گذشته هیچ  آ
وقت بازیکن نمی خرید بلکه بازیکن سازی می کرد. 
هرکدام از بازیکنان هم مانند نورافکن و یعقوب 
کادمی باشگاه استقلال پرورش  کریمی در همین آ
یافتند، اما متأسفانه نگذاشتند در تیم اصلی 
باشگاه بدرخشند و با دلال بازی آن ها را از استقلال 

دور کردند و فروختند تا سود کنند. 
   وضعیت باشگاه 

کنون  اسطوره باشگاه استقلال اضافه کرد: ا
باشگاه مدیرعامل ندارد، هیات مدیره ندارد، 
گر نکونام بخواهد روال قبلی  کمیته فنی ندارد و ا
را مانند فصل گذشته طی کند نمی شود. ما به او 
هم پیام دادیم که در شرایط کنونی به بازیکن یا 
اشخاص خاصی قولی ندهد و در شرایط مناسب 
تمام گزینه های مورد نظر خود را پای کار بیاورد. 
پیشکسوتان و دلسوزان استقلال از هر تصمیمی 
در راستای رشد باشگاه استقبال می کنند و 
جانانه پای کار می آیند. حسن روشن ضمن ابراز 

گلایه نسبت به غیرحرفه ای شدن فوتبال ایران 
در بسیاری از باشگاه ها، مطرح کرد: علی پروین 
حرف خوبی می زد که می گفت کمیته فنی در 
فوتبال ایران کشک است! واقعاً هم کشک است. 
گر بخواهند کمیته فنی بیاورند باید با قرارداد  ا
باشد و حقوق آن ها را وارد کنند و صرفاً حکم 
خالی ندهند. پیشکسوت و ملی پوش سابق 
تیم ملی ایران در پایان خاطرنشان کرد: الان 
گر  معلوم نیست نکونام می تواند تیم ببندد یا نه! ا
گر  ببندد تغییرش بدهند یک داستان است، اما ا
نبندد عوضش نکنند داستان دیگری است. به 
نظرم وضعیت استقلال آشفته است. از هواداران 
درخواست می کنم که صبوری کنند و باشگاه 
کش را روی بازیکن سازی بگذارد که لازمه آن  ملا
لان از تیم  حداقل ۲ سال صبر است تا دست دلا
کوتاه شود و قرارداد های مسخره بازیکن با مربی و 
خرید بازیکنان گران از دور خارج شود و باشگاه با 
اتکا به ظرفیت خود عناوین قهرمانی و افتخارات 
آینده را کسب کند زیرا در تمام باشگاه های بزرگ 

دنیا همین است. 

نسل جدید فوتبال به دنبال 
قرارداد های بالاتری هستند 

گاریدو به عنوان سرمربی پرسپولیس انتخاب شد. به نظر 
من باید بیشتر از اینها برای انتخاب سرمربی تحقیق می کردند، 
چون باشگاه بزرگ پرسپولیس جام نخبگان آسیا را در پیش دارد 
و طی فصول اخیر عناوین قهرمانی لیگ برتر را درو کرده و قطعاً 
انتظار هواداران روز به روز بالاتر می رود و نباید بگذاریم باشگاه 
افت کند. با این حال همیشه نام مربی مهم نیست و ممکن 
است همین گاریدو عملکرد خوبی داشته باشد؛ به هر حال 
او یک مربی خارجی و حرفه ای است و ممکن است در فوتبال 
ایران بتواند موفق باشد، اما به هر حال گزینه ای مانند ماترازی 
بهتر از گاریدو بود. در مجموع نباید با نام ها بازی و ریسک کنند 
تا هواداران و پیشکسوتان با انتخاب هایشان شگفت زده شوند، 
چون در روز های گذشته اسامی دیگری می شنیدیم. نظر 
شخصی من حضور مربی خارجی است زیرا در شرایط کنونی 
وضعیت برای مربیان داخلی دشوار است و منجر به نابودی 
آنها می شود. مربی خارجی با فضای فوتبال داخلی آشنا نیست 
و خیلی وقت ها همین آشنا نبودن یا احترام بیش تر به مربیان 
خارجی، باعث می شود کار راحت تری در باشگاه ها داشته 
باشند. از یک طرف هم به باشگاه حق می دهم، چون با این 
قانون سقف قرارداد برای باشگاه های لیگ برتر، باعث شده اند 
به دنبال مربی ۲ میلیون دلاری نرویم و به دنبال مربیان پایین تر 
از حقوق یک میلیون دلار باشیم. من مخالف قانون سقف 
قرارداد باشگاه های لیگ برتر هستم چون این قانون باعث 
می شود به دنبال بازیکنان درجه ۲ و درجه ۳ بگردیم و کیفیت 
فوتبال ما پایین بیاید. در همین حال کشور های عربستان، 
امارات و قطر به واسطه حضور بازیکنان تراز اول دنیا با سرعت 
بیش تری در فوتبال آسیا پیشرفت می کنند. کدام باشگاه در 
فوتبال ایران ثبات دارد؟ آپشن هایی در قرارداد ها وجود دارد 
که به نفع بازیکنان است. الان قدرت باشگاه ها پایین آمده زیرا 
بازیکنان آپشن های خاصی برای حق فسخ در قراردادشان دارند 
و علاوه بر آن کمی از انصاف دور شده اند. بازیکن وقتی می بیند 
باشگاه ها به شدت دنبالشان هستند و هر چه بگویند چشم 
می شنوند آپشن های عجیب و غریبی می گذارند و به راحتی 
فسخ می کنند. مدیران عامل باشگاه ها صرفاً نباید فقط به فکر 
جذب بازیکن و شانتاژ خبری باشند و باید آینده او و باشگاه را 
هم در نظر بگیرند. در نسل های گذشته فوتبالیست ها از فوتبال 
لذت می بردند، اما متأسفانه در نسل فعلی و به دلایل مختلف، 
بازیکنان صرفاً منتظر به پایان رسیدن فصل و ثبت قرارداد جدید 
و کسب درآمد و پول بیش تر هستند. آن موقع ها فوتبال را با 
کنون مشکلات اقتصادی باعث  عشق بیشتری بازی می کردند و ا
شده بازیکنان هم اهمیت بیش تری به پول بدهند. به نظر من 
بازیکنان پرسپولیس، چه آن هایی که جدا شده اند و چه آنهایی 
ک  که در حال جدایی هستند باید کمی خویشتن داری را هم ملا
کارشان قرار دهند، زیرا درآمدشان بالاست و برخی اوقات باید به 
عشق هوادار از یک سری مواضع و انتظارات بیش از حدشان 
گر عاشق پرسپولیس و هوادارنشان هستند  کوتاه بیایند؛ البته ا

و این ادعا را دارند! 

ادموندبزیک
کارشناسفوتبال

حسن روشن: کمیته فنی در فوتبال ایران کشک است!
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ایران در آسانترین گروه!

آرمان ملی: رقبای تیم  ملی فوتبال ایران در مرحله سوم 
مسابقات انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ مشخص شدند که بر این 
 ، امیر قلعه نویی مقابل تیم های ملی قطر گردان  اساس شا

ازبکستان، امارات، قرقیزستان و کره شمالی صف آرایی می کنند. 
   رقبا

قطر که قهرمان آخرین دوره جام ملت های آسیا به شمار 
می رود، در جایگاه سی وپنجم رده بندی فیفا جای دارد. 
عنابی ها که در سال ۲۰۲۳ با هدایت تین تین مارکسِ اسپانیایی 
به قله فوتبال آسیا رسیدند، در سال ۲۰۲۲ به لطف میزبانی از 
جام جهانی برای اولین بار در این رقابت ها شرکت کردند و با سه 
شکست حذف شدند. ازبکستان هم یکی از تیم هایی است که 
تیم ملی بیشتر از هر حریفی با آن بازی کرده است. ازبکستان که 
تیم شصت ودوم جهان به شمار می رود، در مرحله دوم انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۶ با ایران همگروه بود که ملی پوشان کشورمان 
در هر دو مسابقه مساوی کردند و از کسب پیروزی بازماندند. 
کنون طعم حضور در جام جهانی را نچشیده اند،  ازبک ها که تا
در ۱۴ تقابل با ایران تنها یک بار پیروز شده اند. ایران در روزهای 
گردان پائولو بنتو در تیم ملی  ۲۰ شهریور و ۳۰ اسفند مقابل شا
امارات صف آرایی می کند؛ حریفی که در جام ملت های آسیا 
۲۰۲۳ همگروه ایران بود و با نتیجه ۲ بر یک مغلوب شد. آخرین 
حضور امارات در جام جهانی به ۳۴ سال پیش برمی گردد؛ 
حضوری که با سه شکست و دریافت ۱۱ گل همراه بود. تیم پائولو 
بنتو در جایگاه شصت ونهم رده بندی تیم های ملی جهان 
ایستاده است. قرقیزستان که اولین رقیب ملی پوشان ایران 
در راه صعود به جام جهانی خواهد بود، در رده بندی اخیر فیفا 
یک پله سقوط کرد تا جایی بین ۱۰۰ تیم برتر جهان نداشته 
کنون  باشد و تیم صدویکم جهان لقب بگیرد. قرقیزها هم تا
موفق به صعود به جام جهانی نشده اند و آخرین بار در تورنمنت 
کافا مقابل ایران قرار گرفتند که با هت تریک مهدی طارمی، 
۵ بر یک شکست خوردند. در آخر به کره شمالی می رسیم که 
شاید با سایر رقبا متفاوت تر باشد. »طوفان زرد« جام جهانی 
۱۹۶۶ که تا مرحله یک چهارم نهایی این رقابت ها بالا آمد، در 
انتخابی جام جهانی ۲۰۱۰ بالاتر از ایران قرار گرفت و در مهم ترین 

رویداد فوتبالی جهان شرکت کرد. کره ای ها از حضور در انتخابی 
جام جهانی ۲۰۲۲ نیز انصراف دادند و حالا مجدداً بخت خود را 
برای بازگشت به عرصه جهانی امتحان می کنند. کره شمالی تیم 

صدودهم جهان محسوب می شود. 
   نظر سرمربی 

 A امیر قلعه نویی پس از قطعی شدن حضور ایران در گروه
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ اظهار داشت: فوتبال در کشورهای 
دنیا به هم نزدیک شده است و نتایجی که در جام ملت های اروپا 
به دست آمد، نشان می دهد دولت ها در فوتبال سرمایه گذاری 
کرده اند. در گروه سختی قرار گرفته ایم. قطر قهرمان دوره گذشته 
جام ملت های آسیاست و سرمایه گذاری کرده. نتایج ازبکستان در 
رده های مختلف هم نشان می دهد که این کشور از قدرت های 
رو به پیشرفت است. وی با تمجید از فوتبال امارات تصریح کرد: 
امارات نیز جدیداً روی فوتبال سرمایه گذاری می کند و تیم ملی 
بسیار خوبی است. ما هم ایران هستیم و با نتایج خوبی که در سال 
گذشته کسب کردیم، در سید اول قرار گرفتیم. مطمئنم به عنوان 
یکی از دو تیم اول به جام جهانی صعود خواهیم کرد و امیدوارم با 
ارائه بازی های خوب، دل ملت ایران را شاد کنیم. سرمربی تیم ملی 
ایران با انتقاد از منتقدان خود بیان کرد: بعضی از کارشناسی هایی 
که انجام می شود، دلیل فنی ندارد. از همه عزیزان می خواهم به ما 
کمک کنند. بعضی از کارشناسان از فوتبال دور بوده اند و بعضی 
از آنها با بغض صحبت می کنند. درهای تیم ملی به روی این 
دوستان باز است. خواهش می کنم به کسانی تریبون بدهید که 
اهل فن و دلسوز ملت ایران باشند؛ نه اینکه حساب های شخصی 

خودشان را تسویه کنند. 
   صحبت تاج 

مهدی تاج پس از حضور در انتخابات ریاست جمهوری در 
ورزشگاه شهید شیرودی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با تیم 
فوتبال جوانان برای حضور در انتخابات آمدم که همه آنها رای 
اولی هستند و قرار است فردا عازم قرقیزستان شوند. باور داریم که 
انتخابات با مشارکت مردم می تواند نتایج بسیار خوبی داشته باشد 
و برای پیشبرد کشور نقش مهمی دارد. رئیس فدراسیون فوتبال 
این را هم گفت: مقام معظم رهبری همواره بر مشارکت گسترده 

کید دارند. تاج در خصوص قرعه تیم ملی در  برای پیشبرد کشور تا
مسیر جام جهانی فوتبال گفت: تیم ها سرمایه گذاری خوبی کردند 
و حتی قرقیزستان نتایج خوبی در دور نخست کسب کرد. تیم های 
آسیایی هزینه زیادی در فوتبال کرده اند. در آینده نزدیک مقدماتی 
جام جهانی را داریم. چندین تورنمنت مهم داریم و دولت بعد باید 
کمک خوبی به فوتبال کند. رئیس فدراسیون فوتبال اظهار کرد: 
در فوتبال هیچ چیزی قابل پیش بینی نیست اما نسبت به سایر 
تیم ها قرعه بهتری داریم و حتی از لحاظ رفت و آمد نیز شرایط 
خوبی داریم و تنها برای دیدار با کره شمالی مشکل داریم که باید 
در زمین بی طرف بازی کنیم که در مالزی یا چین است. وی ادامه 
داد: برای حضور در دیدارهایی که مهمان هستیم با یک پرواز 
هم می توانیم سفر کرد. فقط کره شمالی است که بازی را در زمین 
گر قرعه ما با تیمی مانند استرالیا بود باید  بی طرف برگزار می کند. ا

یک پرواز بالای ۳۰ ساعت را تجربه می کردیم. 
   نظر مهدوی کیا 

مهدی مهدوی کیا در مراسم قرعه کشی مرحله سوم مقدماتی 
جام جهانی ۲۰۲۶، اظهار کرد: هدف برای همه مشخص است و 
همه روی هدفشان تمرکز دارند. کشورهایی داریم که تابحال در 
جام جهانی نبوده اند و حالا شانس آن را دارند که برای اولین بار 
که جام جهانی برای اولین بار با ۴۸ تیم برگزار  آن را تجربه کنند، چرا
می شود و این یک فرصت بزرگ برای تیم های آسیایی است. او 
در درباره گل خود به آمریکا در جام جهانی ۱۹۹۸ هم گفت: روز 
بزرگ و لحظه بزرگی در زندگی ام بود. اولین پیروزی ایران در تاریخ 
جام جهانی رقم خورد. جو فوق العاده ای در ورزشگاه بود که هرگز 
آن را فراموش نخواهم کرد. به گزارش ایسنا، مهدوی کیا همچنین 
در مورد همگروهی ایران با قطر و ازبکستان گفت: گروه A با حضور 
ایران قطر ازبکستان و همچنین گروه C با حضور تیم های ژاپن، 
عربستان و استرالیا گروه های سختی هستند. البته در فوتبال بازی 
آسان و گروه آسان نداریم و مطمئن شاهد شگفتی خواهیم بود. 
مهدوی کیا همچنین گفت: من ۴ بار در این سطح بازی کرده ام. 
پیشنهاد من به بازیکنان خیلی واضح است؛ از بازیها لذت ببرید 
بهترین عملکرد را داشته باشید و در نهایت اینکه در زمین مسابقه 

برای ملت و کشور خود بجنگید. 


